
Výbor ČGGS  - on line 3.1.2023 

Přítomni členové výboru (dle abecedy bez titulů):   Milena Bretšnajdrová, Dana Hrnčiariková,  Božena 
Jurašková, Astrid Matějková, Martina Nováková, Milan Stolička, Zuzana Šnajdrová, Eva Topinková, 
Hana Vaňková,  Jiří Zajíc 
 
Přítomni členové revizní komise:  Zuzana Boháčová, Helena Kajtmanová, Zdeňka Polzerová, 
 
Omluveni: Katarina Bielaková, Renáta Petrová, Ingrid Rýznarová, Pavel Weber, 
 
 

Prim Jurašková informovala o jednání  na MZČR  

MZČR (Ing Hejdová) – vyzvalo ČGGS (dopisem MUDr Juraškové) ke spolupráci na přípravě reformy resp. 

rozvoje geriatrické péče v rámci Národního plánu obnovy, (evropská dotace přes 3 mld korun)  

– nové a stávající ambulance, podpora poskytovatelů komplexní ger péče s návazností na ambulance; 

prostor pro diskusi, do připomínkového řízení v 6/2023 

- možnost prezentovat vize – podpora také např. pro  vzdělávání 

- v plánu další schůzky na MZČR  

 

MUDr. Vaňková  

Rekapitulovala průběh pilotního projektu a přípravy registračních listů frailty a case management 

Poděkovala všem ambulancím, které se aktivně zapojily 

V týmech byly vytvořeny podklady podklady pro registrační listy, potvrzen pozitivní efekt v pilotním 

projektu 

Žádosti s podporou ČLS JEP 

Tým registrace úhrad – jsou podané žádosti k novým výkonům  - zkontrolované, formálně jsou 

v pořádku 

Jednání budou v březnu (komise) před tím ještě jednání pracovních skupin (na MZČR  s pojišťovnami) 

Metodiky (včetně role geriatra) bude potřeba znovu projít a jako klinické doporučení schválené ČGGS 

vyvěsit na webové stránky 

(prof Topinková navrhla– zpracovat klinická doporučení do  9.2. , tak aby i s korekturami do 15.2., 

mohla doporučení být publikována  v březnovém čísle časopisu) 

prim  MUDr. Franková  (z výboru NNF) napsala, že je jí ctí spolupracovat s ČGGS, MUDr. Jurašková  jí 

resp NNF za výbor poděkoval 

Prim Jurašková – připomněla plán v dalším roce pilotovat druhé dva kódy (Revize farmakoterapie 

geriatrem a  Hodnocení stavu výživy a sarkopenie geriatrem) 

Jednodenní zasedání výboru  v polovině února s cílem naplánovat si druhý rok projektu na kódy, Praha 

(Termin bude přizpůsoben rozpisu jarních prázdnin) 



 

Registrace členů ČGSS bude probíhat on line – Alena Štěpánková bude administrátor – dá na webové 

stránky 

změna pokladníka: MUDr. Milena Bretšnajdrová 

 

NAPAN  (MUDr. Vaňková) 

Zaběhla se poradní skupina ministra  PS PAN :  

zástupci odborných společnostií ČLS JEP a další relevantní organizace i MPSV a neziskové organizace 

lidé z oboru zdravotní péče, zástupci VZP a svazu  pojišťoven  

spolupráce v PS PAN podporuje dobré jméno geriatrie, důraz na komplexní podporu nemocných 

s kognitivní poruchou a komorbiditami 

 

Projekt partnerství běží a dobře se rozvíjí  MUDr. Jurašková byla v Liberci 

V Jihlavě byla menší účast, ale pozitivní setkání 

V únoru bude v  Pardubicích 

Cesta navázání spolupráce s kardiology, rozhovory s kardiology v Hradci Králové byly pozitivní 

 

Setkání ambulantních kardiologů proběhne 20-21.1.  

Projekt Generace (spolupráce s diabetology) 

V Březnu sjezd – účast asi Dr. Bretšnajdrová 

 

Časopis – Galén chce skončit s podporou časopisu,  v jednání je podpora firem Hartman a Viatris 

Shánět firmy na sponzorování časopisu 

Poslední číslo časopisu je hezké  - výbor děkuje Mileně Bretšnajdrové 

Bod výjezdního zasedání  také revize stávajících kódů 

Dr. Matějková: Do nového sešitu dop. postupů pro praktiky – připravuje se revize dop. postupů  

(demence v rámci NAPANu) ale obecně geriatrie vč farmakoterapií; předoperační; chybí tam 

geriatrický pacient, chybí tam křehkost, pod záštitou SVL, příprava spěchá 

Kniha doc. Seifert – Obecné doporučené postupy – část je sborníkem sešitových vydání dop postupů a 

část je více obecná 

2020 připravovala prof Topinková Comprehensiv geriatric assesment a farmakoterapie, ale  nebylo to 

vydáno 

V čem se odlišujeme od neurologů a psychiatrů  - vize NAPANu rozdělení kompetencí – dif dg 



Dr. Stolička   informoval, že rezignoval předseda lékové  komise prof Švihovec, msto něj MUDr. Martin 

Votava 

Výbor: Je potřeba požádat o možnost preskribce Glifosinu, Quetiapinu 

 

MUDr. Vaňková – referovala o kounikaci s odborem zdravotní péče a jejich prostřednictvím 

s ministrem – podpora ministra pro registraci nových výkonů geriatrických ambulancí   

Gerontopsychiatrie v  PL Bohnice nepožádala včas o reakreditaci, už jí mají, ale musí tam být i 

geriatrické razítko (Prof Topinková), je potřeba se zamyslet nad úpravou vzdělávacího program  

Obracet se na prof Topinkovou, pokud by razítko chybělo 

Bude zvolena nová akreditační komise  

Na příštím setkání budou  jedním z témat doporučené postupy 

Příprava metodiky k dalším dvěma výkonům Revize farmakoterapie, Nutrice a sarkopenie – druhá fáze 

projektu Podpora geriatrických ambulancí  

Nutné pokračovat s revizí geriatrických výkonů – připravit i úpravy stávajících 

 

HK na 26-27. 4. - připravovaný kongres „Geriatrie napříč obory“ – témata spolupráce s chirurgií, 

následná péče chirurgických pacientů, onkologie, ortopedie – blok fraktury horní části stehenní kosti 

(prof Topinková), MUDr. Jurašková – blok týkající se onemocnění střeva;  

MUDr Hnčiariková – blok společně s paliatry, prim Stolička – blok  RHB, blok předoperační vyšetření, 

prim. Nováková – spolupráce se spondylochirurgií;  

MUDr. Jurašková -  geriatr by měl být členem indikačního týmu k operacím (míra invazivity / neinvazivní 

postup….příprava geriatrického pacienta k výkonu) 

MUDr. Vaňková – frailty, a nový výkon pro geriatrické ambulance, zkušenost Pilotního projektu 

MUDr. Matějková – ambulantní předoperační vyšetření a příprava, MUDr Jurašková předoperační 

výživa, MUDr. Nováková - příprava pacienta za hospitalisace 

další témata je potřeba doplnit do konce ledna - návrhy přednášek  poslat MUDr. Juraškové;   

u kulatého stolu zaznělo - praktikovi chybí možnost konzultace geriatra 

 

zapsala Zuzana Šnajdrová 

3.1.2023 


